
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 6
Chválkovice

Č. 2 / 2024 08. 02. 2024 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Kamený Jiří, Mgr., Fišerová Ivona, Bc., Brázda Rostislav, Tuška Jiří, Letocha Zdeněk, Mgr.

Omluveni: Pikal Petr, RNDr., Šavrňák Lubomír

Neomluveni: Mohyla René

Hosté: Mgr. Hana Šprtová, Mgr. Mirka Šprtová, PhD., Mgr. Denisa Vrtělová, Ing. arch. Tomáš
Pejpek

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Komise schválila program schůze předložený p. předsedou.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
V úvodu jednání byl přítomen zástupce MPO p. Děreš. Byla diskutována rozježděná louka a pole od aut z ulice
Na Luhu k zahrádkářské kolonii Laty u železniční trati. P. Děreš sdělil, že louku nelze rozjezdit ani s případným
souhlasem vlastníka.

3 Vystoupení hostů

3.1 Mgr. Hana Šprtová, Mgr. Mirka Šprtová, PhD.
Obě poukazují na rychlou jízdu aut v ulici Kubatova, zejména při sjíždění od Šternberka, dle jejich slov to někdy
končí i dopravními nehodami. Bylo diskutováno možné snížení rychlosti na 30 km/h. Komise vysvětlila, že se již
několikrát zabývala situací v ul. Kubatova i přilehlých ulicích. Požadavky místních jsou často protichůdné v
závislosti kdo v jaké ulici či části ulice bydlí, komise proto již před rokem požádala o koncepční návrh řešení
Odbor dopravy, ten ale přes opakované urgence nereagoval. Komise řešení opětovně zaruguje přes vedoucí
pracovníky Odboru dopravy.
Dále hosté navrhují a požadují provedení blokového čištění ulice Kubatova. Komise o to požádá.
Dále navrhují umístit koše na psí exkrementy a ceduli pro pejskaře k parkovišti u pevnůstky a k cylostezce od
pevnůstky k Týnečku. Komise se tím bude zabývat v rámci estetizace.

3.2 Mgr. Denisa Vrtělová
Ve věci špatného stavu místní komunikace u bytovek informovala komisi o proběhlém místním šetření s
pracovníky magistrátu se závěrem, že KMČ by měla směřovat požadavek na řešení na Odbor investic. Komise
toto provede.

3.3 Ing. arch. Tomáš Pejpek
Pan náměstek primátora a zastupitel byl přítomen většině jednání komise, projevil zájem o aktuální problémy
řešené komisí a přispěl svými názory a postřehy do diskuse.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

ohrazení kontejnerového stanoviště Kubatova ul. - Předáno, zatím nevyřešené
dotaz na stavební odbor, jak se stavbami v možném havarijním stavu - Odpověď: V případě havarijního stavu je
vhodné podat oficiální cestou podnět k prověření stavebně technického stavu, který bude prověřen v rámci
kontrolní prohlídky. Zařazení do plánu kontrolních prohlídek se bude odvíjet od charakteru závady na stavbě.



Ludmila Marková Mgr. Bc.
Osvětlení dětského hřiště Kubatova ul. - Odpověď: Rozmístění lamp VO, případně pořízení projektu k jejich
rozmístění, je v pravomoci pouze odboru dopravy a územního rozvoje a ne odd. městské zeleně. Při instalaci
lampy se musí vzít v potaz ochranná pásma herních prvků, stávající zeleně a bezpečnosti pohybu dětí na hřišti,
aby se lampa naopak nestala bezpečnostní závadou nebo překážkou, o kterou by se děti mohly zranit..
Štěpánková Jitka, Ing. - po této odpovědi p. Bc. Horňáková předává jiné kompetentní osobě

Starší požadavky

Zápis č. 10/2023 ze dne 09. 11. 2023: Úprava umístění kamery u kontejnerového stanoviště Chodská ul. -
kamera byla přemístěna na opačnou stranu
Zápis č. 11/2023 ze dne 14. 12. 2023: Požadavek na zimní údržbu cyklostezky k Samotiškám - 

Při aktualizaci operačního plánu v roce 2019 byly osloveny všechny komise městských částí s požadavkem na
jeho úpravu (rozšíření nebo omezení rozsahu provádění zimní údržby). Uvedený úsek komunikace nebyl komisí
městské části zařazen do požadavků na změny. Úkoly obsažené v tomto plánu jsou průsečíkem společenských
potřeb kladených na zimní údržbu a možnosti vlastníka místních komunikací, které jsou především dány výší
finančních prostředků, které může město na zimní údržbu místních komunikací ze svého rozpočtu poskytnout.
Vaše žádost na rozšíření zimní údržby bude projednána při nejbližší změně operačního plánu v rámci
přidělených finančních prostředků a bude posouzena možnost a způsob zařazení do operačního plánu. - Šulc
Jaroslav

Zápis č. 11/2023 ze dne 14. 12. 2023: Odbor dopravy: přecházení vozovky s ostrůvkem v křižovatce
Chválkovická x Železniční - Předáno na Odbor dopravy, zatím bez odpovědi

5 Projednávané záležitosti

5.1 Peníze na estetizaci
Předseda komise informoval, že naše čtvrť nebyla vybrána pro tento rok mezi několik čtvrtí, ve kterých budou
realizovány nové chodníky ve větším rozsahu. Zato dostaneme o něco vyšší běžný příspěvek na estetizaci. Do
31. 3. má komise odevzdat své požadavky na estetizaci. Členové komise dostali za úkol promyslet do příštího
jednání návrhy na estetizaci.
Komise prosí veřejnost o sdělení jakýchkoliv tipů na zlepšení veřejného prostoru ve Chválkovicích. Všemi
podněty se budeme zabývat, všechny budou projednány.

5.2 Výzva občanům - významné či něčím zajímavé stromy
Pokud znáte v našem katastru nějaký významný či něčím zajímavý strom zasluhující si vyšší péči nebo strom
spojený s nějakou historickou událostí, sdělte prosíme svůj tip komisi. Předáme jej panu Aleši Rudlovi
(dendrolog) který sbírá podněty.
 

5.3 Kácení stromů
Komise obdržela seznam stromů určených ke kácení. V seznamu není čerstvě skácený "vánoční strom" v
zatáčce na Selském náměstí.

5.4 Chválkovický hlasatel
V uplynulém týdnu byly rozneseny výtisky nového čísla Chválkovického hlasatele do poštovních schránek
místních občanů. Pár výtisků ještě zbylo, zájemci o ně se případně mohou přihlásit komisi mailem
kmc06@olomouc.eu.
Všechny výtisky Chválkovického hlasatele jsou k dispozici rovněž v elektronické podobě v PDF na adrese
https://www.olomouc.eu/samosprava/komise-mestskych-casti/chvalkovice

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Oprava resp. vybudování vozovky v ulici Pastoušky

Komise žádá o zařazení do dlouhodobého investičního plánu opravy resp. vybudování vozovky v ulici
Pastoušky, včetně odbočky do slepé ulice směrem k fotbalovému hřišti.



2 Úprava křižovatky ulic Chválkovická a Železniční

Komise upozorňuje na poddimenzované řešení křižovatky. Kamiony odbočující od města z Chválkovické do
Železniční si musí nadjíždět do sousedního průběžného pruhu (aby vůbec stočily vůz) a omezují tím řidiče
pokračující rovně a i tak se stáčejí přes obrubník a zelený pás. Komise žádá o řešení.

3 Řešení křižovatky ulic Železniční a Na Zákopě

Vzhledem k neustálému nárůstu automobilového provozu na ulici Železniční žádá komise o sdělení, zda (a
pokud ano, jak a kdy) je projekčně řešena křižovatka ulic Železniční a Na Zákopě. Pokud dosud řešena není, tak
žádá o její řešení. V křižovatce chybí přechody pro chodce a chodníky, pohyb chodců se tam stává stále více
riskantním.

4 Žádost o blokové čištění ulice Kubatova

Komise žádá o provedení blokového čištění ulice Kubatova.

5 Úprava místní komunikace v těsném okolí bytovky Chválkovická 192

Komise žádá o zařazení úprav místní komunikace v těsném okolí bytovky Chválkovická 192 do dlouhodobého
investičního plánu, v návaznosti na dosud proběhlá místní šetření bylo  doporučeno předat tento podmět na
Odbor investic a posunout jeho prioritu co nejvýše. Obyvatelé přilehlých bytovek jsou značně omezeni stavem
komunikace, která je v majetku města.

8 Obecné informace
Jednání bylo zahájeno v 18:00 a ukončeno v 20:30 hodin. Další jednání komise se uskuteční dne 14. března
2024 v 18:00 hodin v hasičské zbrojnici ve Chválkovicích.
Komise dále v předstihu upozorňuje, že dubnové jednání proběhne o týden dříve, již ve čtvrtek 4. dubna.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 2 / 2024

Datum schválení zápisu: 11. 02. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Kamený Jiří, Mgr.

Zapsal/a:
Letocha Zdeněk, Mgr.

Ověřil/a:
Kamený Jiří, Mgr.


